
 

 

 

 

 

 

 

 

Referat  

 

Møde om Møde nr. 

Skolebestyrelsen 6 

Mødedato Mødested  Mødetidspunkt 

21.03.2019 Gl. Kongevej 3, 6070 Christiansfeld 

  

18.00-20.30 

 

Deltagere: 

 

Anita Pedersen, Kristen Gubi Glintborg, Steen Jepsen, Tina Hjorth Nissen, Kim 

Hede, Sussanne Jakobsen, Helene Baarup-Christensen, Elevrådet.  Poul Frem-

melev skoleleder, Lars B. Petersen pædagogfaglig leder, Dorte Tonnesen vice-

skoleleder, Helle Mandrup afdelingsleder, Michael Ljunggreen suppleant. 

Afbud: Hans Nissen Rosenberg (kom lidt senere), Hanne Holgaard, Stine Ras-

mussen, Sune Sorgenfrei suppleant 

 

 

(Ved de enkelte punkter er anført A, B, C eller en kombination heraf. Det 

indikerer hvad der skal ske under punktet: A betyder beslutning, B bety-

der drøftelse, C betyder orientering og T betyder tilsyn, her udøver skole-

bestyrelsen sin tilsynspligt.) 

 

Ordstyrer: Tina Hjort Nissen 

 

 

64. Godkendelse af referat fra sidste møde. 

Godkendt 

 

65. Godkendelse af dagsorden (A) 

Her gives plads til evt. akutte punkter. 

Godkendt 

 Tilsyn skal fremadrettet påføres på punkterne, hvor skolebestyrelsen fører 

tilsyn med skolens drift, for en bedre synliggørelse af skolebestyrelsens 

arbejde og ansvar. 

 

 

Christiansfeld Skole 

 

Dato 21. marts 2019 

Udsendt af 

Dorte Tonnesen 

 

 

 

 

 



 

  Side 2 

 

 

 

66. Nyt fra elevrådet (C) 10 min.       

Elevrepræsentanter beretter om elevrådets aktiviteter og ønsker.  

Elevrådet har arbejdet videre med områder fra brugernævnsmødet i november. 

De har besluttet, at der ønskes et større fokus på bevægelse i den faglige under-

visning.  Det ønske kommer lærere og pædagoger til at arbejde med på et kom-

mende møde. 

Ligeledes ønskes flere aktiviteter på tværs af årgange. Der ønskes især et større 

samarbejde mellem klasserne i udskolingen.  

Skolebestyrelsen bakker elevrådet op i deres ønsker og giver eleverne stor ros for 

deres konstruktive forslag.  

 

67. Information om ”justering af folkeskolen”                                                    

– tilbagemelding fra brugernævnsmødet v/DT, PF + Kim og Steen 

Gennemgang af hvad justeringerne betyder for Christiansfeld Skole.  

Skolebestyrelsen påpeger at den manglende finansiering af de forkortede skole-

dage i indskolingen ikke udløser to-undervisere. Der fremsendes et høringssvar 

til forvaltningen. 

 

 

68. Godkendelse af (T): 

- timetalsplan for 2019-20 

Timetalsplanen følger undervisningsministeriet vejledende timetal 

Svømmeundervisningen på 4. årgang får tilført mere tid, så eleverne får 45 mi-

nutter i vandet. 

Biologi og geografi går ned i timetal, da undervisningstiden i historie og idræt 

anvender de lektioner af den understøttende undervisning, som tidligere har væ-

ret anvendt til dette formål. Skolebestyrelsen påpeger, at det er ærgerligt at bio-

logi og geografi går ned i timetal, men at ønsket om to-lærertimer vægtes højere 

end flere fagfaglige timer.  

 

- ringetider for 2019-20 

SFO kommer mandag, torsdag og fredag til at åbne allerede kl. 13.00. Elever der 

skal med bussen hjem 13.50 kan tilmelde sig SFO’en. De kommende SFO- mo-

duler giver mulighed for at forældre kan tilmelde deres barn til SFO enkeltdage 

om ugen, hvor der er mulighed for behovspasning. 

 

- afkortet skoledag 4. – 9. årgang   2019 – 20   – her ønskes en afkortning på   

  2 lektioner.  

Anvendelsen af to-lærer/pædagoger på mellemtrin og i udskolingen er blevet 

bestemt i samarbejde med de enkelte årganges undervisere. 

Skolebestyrelsen opfordrer til at To-lærer-ressourcen i 9. årgang, anvendes på det 

fagområde, hvor det ift. karakter giver bedst mening. 

 

Forslaget er godkendt. 

 

69.  Udkast til årsberetning v/Kim Hede 

Forslag til input blev givet. 

 

 
 



 

  Side 3 

 

 

 

70. Økonomi. 

Onsdag d. 13/3 var der møde i Børne- og Uddannelsesudvalget hvor budgetudfordrin-

gerne varr på dagsorden. Så vi sætter et punkt på vores dagsorden om udfaldet af det-

te møde og de økonomiske konsekvenser. Hvis der kommer nogen. v/PF og DT. 
 

Skolen har ikke modtaget et budget for skoleåret 2019/2020. For skolebestyrel-

sen blev det gennemgået, hvordan besparelserne besluttet i Børne og Unge- ud-

valget frem til 2023 kommer til at indvirke på skolens drift.  
 

 

 

71. Siden sidst 

Under dette punkt nævner formand og skoleledelse akutte eller fortrolige for-

hold, som ikke fremgår skriftligt andetsteds. Der stilles eventuelt uddybende 

spørgsmål.  

 

 

Skoleleder: 

PLF – skole-hjemsamarbejdet: Skolen vil gerne fortsætte det pædagogiske ud-

viklingsarbejde. Fokus vil være forældresamarbejdet. Hvordan kan vi gøre det 

endnu bedre end det er nu.   

 

Fokus på Genforeningen 2020: I samarbejde med Sjølund- Hejls Skole. I fælles-

skab samarbejder skolerne om fælles undervisningsforløb for alle klasser. Den 

14. maj bliver en fælles fagdag for de to skoler. 

 

I 2020 får vi besøg af Vimmersbøl Danske skole, hvor elever kommer på besøg 

to skoledage, for at se hvordan en alm. skoledag er i en dansk skole. Det er 3. og 

5. klasse der får besøg. 

 

27.03. Afholder skolen innovationsdag med Verdensmålene som tema.  

 

Skolehjemsamtaler 1. årgang. Lærere og pædagoger ønsker to skole- hjemsamta-

ler. 

Skolebestyrelsens input til ønsket: 

 Måske er det først senere i skoleforløbet at der er behov for to samtaler.  

 Kunne der være to samtaler på alle klassetrin, og dermed en reduceres 

elevplan.  

 To samtaler på første årgang, giver større tryghed for forældrene. 

 Er der behov for flere samtaler? De forældre der ikke læser elevplaner, 

har mere ud af en samtale mere. Dialog fremfor store elevplaner. 

 En anden mulighed, alle tilbydes en samtale, mens samtale nr. to er et til-

bud. 

Der er krav om en form for elevplan, som også skal være kvalitativ ift. UPV. 

 

I skoleåret 2019-20 afprøves en ekstra skole-hjem samtale på 1. årgang. 

 



 

  Side 4 

 

 

 

Christiansfeld Skole er sammen med to andre skoler udvalgt til at deltage i et 

Clean- projekt, som har fokus på skolernes indeklima. Der er opsat måleudstyr 

der måler temperatur, kuldioxid og iltindholdet i tre lokaler. 

 

  

72. Nyt fra SFO (C) 5 min 

 

SFO orienterer om indsats og udvikling. 

Børnetallet til GLO er 36 børn.  

 

I indskolingen er alle klasser åbne om morgenen, så elever kan gå i klassen og 

stille skoletasken om morgenen.  

 

Der er søgt skolemælkslegat til aktiviteter til udeområdet, herunder udstyr til 

bådhytten.  

 

73. Eventuelt 

 

Fliser til gangareal foran parkeringspladsen bliver lagt i dette kalenderår. 
 

På onsdag er der møde i Børne- og Uddannelsesudvalget hvor budget udfordrin-

gerne er på dagsorden så vi skal måske sætte et punkt på vores dagsorden om 

udfaldet af dette møde og de økonomiske konsekvenser. Hvis der kommer no-

gen. 

 
 

 


